
1

Samenvattend verslag van gesprek colleges van Scherpenzeel en Barneveld 
8 april 2021 van 17.00-19.15 uur 

Aanwezig: 
Namens de gemeente Scherpenzeel: Burgemeester E. Klein, Wethouders I. van Ekeren, 
H.E. van Dijk-van Ommering, G. van Deelen en gemeentesecretaris W.M. van de Werken.
Namens de gemeente Barneveld: Burgemeester J.J. Luteijn, Wethouders P.J.T. van Daalen, 
D. J. Dorrestijn, A.H. van de Burgwal, B. Wijnne en gemeentesecretaris W. Wieringa.

1. Opening (door voorzitter Eppie Klein), afspraken vorige keer en reflectie

De voortgang van de afspraken gemaakt op 9 februari (voor zover nog niet afgehandeld) 
komen terug bij de agendapunten 2 t/m 6.
Daarnaast zijn er sinds 9 februari bilaterale gesprekken geweest en artikelen in de pers 
verschenen. Via een rondje langs de deelnemers worden daarop o.a. de volgende reflecties 
gedeeld:

 In de commissie bestuur van Barneveld hebben 2 insprekers vanuit Scherpenzeel 
ingesproken. Zij hebben de oproep gedaan om het herindelingstraject te stoppen. 
Daar kwam weinig respons op van de raadsleden. (Mooi dat in Barneveld de 
insprekers het laatste woord hebben in de commissie).
82 procent van de Scherpenzelers heeft zich in het referendum uitgesproken voor 
zelfstandigheid. Zowel voor het Barneveldse als Scherpenzeelse bestuur is het 
belangrijk om hier rekening mee te houden.
In Barneveld is geen referendum gehouden. 
In ieder geval is het van belang om op basis hiervan in verbinding en vertrouwen te 
opereren. Barneveld geeft een nadere duiding van positieve intenties en het respect 
voor de derde kern als het tot een fusie komt. Dan zal er zeker een charme offensief 
komen naar de Scherpenzelers. Maar in deze fase lijkt dat te voorbarig, hetzelfde 
geldt voor een uitspraak vanuit Barneveld om de herindeling te stoppen .
Het college van Scherpenzeel heeft de steun van de bevolking voor de koers van 
zelfstandigheid en zal op basis daarvan handelen richting raad en provincie.

 Er zijn een aantal artikelen in de pers verschenen. Wat in Barneveld wordt gezegd 
wordt in Scherpenzeel gelezen en omgekeerd. Dat vraagt behendigheid en inleven in 
de gevoelens en opvattingen van elkaar en elkaars inwoners en bedrijven. Verplaats 
je in de Scherpenzeler of Barnevelder als je zaken opschrijft cq een interview afgeeft.
Er blijven 2 sporen naast elkaar lopen: Scherpenzeel wil zelfstandig blijven, 
Barneveld respecteert dat, maar ziet ook kansen als het tot een herindeling komt. Dat 
maakt communiceren ingewikkeld. 

 Het proces naar een mogelijke herindeling kost veel bestuurlijke en ambtelijke tijd en 
inzet in beide gemeenten. 

 Er zit veel boosheid onder de Scherpenzeler over de voorgenomen herindeling. Dit is 
een effect van het proces dat doorlopen is. Er is onder de Scherpenzelers weinig 
vertrouwen in de provincie en dit projecteert men op Barneveld. Er is in de basis 
echter een positieve grondhouding naar Barneveld.  We spreken af dat we niet 
meewerken het voeden van negatieve sentimenten . We doen al ons werk voor de 
inwoners of die nu Scherpenzeels of Barnevelds zijn.
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 Beeldvorming vertroebelt soms de feiten. Inhoudelijke aandachtspunten hierin zijn de 
voorzieningenstructuur, financiën en dorpenbeleid. Beeldvorming zet soms ook de 
verhoudingen onder druk zoals tussen de provincie als Scherpenzeel. Daarover heeft 
onlangs een gesprek plaatsgevonden tussen Scherpenzeel en de provincie.

 De landelijke ontwikkelingen mbt andere bestuurscultuur (macht-tegenmacht) bieden 
ook kansen voor de lokale democratie.

2. Brief mbt operationele dienstverlening en samenwerkingsstrategie

Op 5 maart 2021 heeft Scherpenzeel een verzoek gedaan mbt de gewenste operationele 
samenwerking. Deze brief is op 31 maart door Barneveld beantwoord.. Er wordt gesproken 
over definities, die nog scherper kunnen. Is er sprake van een samenwerkings- of van een 
klant-leveranciersrelatie? De Barneveldse organisatie wil focus voor deze fase: niet duizend 
bloemen bloeien maar een duidelijke koers en richting. Dit betekent kritisch zijn op waar je 
energie insteekt Barneveld ziet de uitwerking van de samenwerking in de vorm van 
dienstverleningsovereenkomsten en niet als een intensieve samenwerking met een 
gezamenlijke koers. Scherpenzeel wil samenwerken met 1 voorkeurspartner (Barneveld) met 
een brede(re) bandbreedte Scherpenzeel wil hierin dus verder gaan dan Barneveld. Op 
basis van de voorliggende brief kan Barneveld zaken uitvoeren voor Scherpenzeel mits er 
voor beide partijen bedoeld als no-regret. Scherpenzeel had de onderwerpen Groendienst en 
Milieustraat aangeleverd om ook wat extra’s te “brengen”. Barneveld wil hier op dit moment 
geen gebruik van maken. 

Voor de komende tijd kunnen we ambtelijk aan de slag met de gemelde thema’s uit de brief 
van Barneveld. We beginnen nu met de onderwerpen vanuit de brief waaronder het 
belastingdossier. Ditis voor iedereen akkoord. 

3. Voortgang traject plan van aanpak

Door Erik van Steden en Jolien den Hartog wordt gewerkt aan een plan van aanpak met 
tijdsplanning/spoorboekje. Hierin worden de deelprojecten, hun onderlinge samenhang, 
tijdsplanning en projectorganisatie op hoofdlijnen beschreven. Het eerste concept zal rond 
20 april gereed zijn. Daarna kunnen de colleges het vaststellen en voor het budgettaire 
gedeelte naar de raden.

4. Gesprek met BZK 

Onder ander naar aanleiding van het bestuurlijk overleg is door Scherpenzeel met BZK 
afgesproken een verzoek te doen voor een driegesprek tussen Barneveld, Scherpenzeel en 
BZK. BZK heeft nav de brief over de samenwerkingsstrategie gevraagd wanneer dit verzoek 
komt. Barneveld geeft aan dat BZK tav het fusietraject pas na het herindelingsadvies aan zet 
is. Ook voor dorpenbeleid is er geen haast wat Barneveld betreft. Dus hun voorkeur is net 
voor of na de zomervakantie. De secretaris van Scherpenzeel legt dit terug bij BZK met het 
verzoek hier zelf over na te denken en contact te leggen met de secretaris van Barneveld. 
BZK moet advies van PS wegen en is geïnteresseerd in de stand van zaken. Afspraak wordt 
gepland na het besluit van PS 
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5. Dorpenbeleid

De ambtelijke inspiratiesessie is geweest. Verder geen mededelingen daarover.

6. Zienswijze

Op 21 april is de besluitvorming in beide gemeenten gepland. We krijgen nog een overzicht 
van de provincie van het aantal ingediende zienswijze van inwoners/maatschappelijke 
organisaties.

De burgemeester van Scherpenzeel was van plan een zienswijze in te dienen. Maar heeft 
dat niet gedaan omdat deze op 6 april bij GS ingediend zou moeten worden. Dat is voordat 
de opinieronde en raadsvergadering plaats vinden in Scherpenzeel. De burgemeester kiest 
er nu voor een 100 dagen verslag in te dienen. 

Barneveld geeft aan het jammer te vinden dat de zienswijze van Scherpenzeel afgezet is 
tegen Barneveld. De cijfers van Barneveld in de herindelingsscan zijn echter niet volledig. 
Vanuit Scherpenzeel is het herindelingsontwerp/herindelingsscan als uitgangspunt genomen. 
Dat is wel gemeld in het bestuurlijk overleg van 23 maart. Het was beter geweest om dit aan 
de voorkant tussen de portefeuillehouders financiën te bespreken.

Het college van Barneveld heeft een reactie opgesteld op de zienswijze van Scherpenzeel. 
Door Barneveld is bij Scherpenzeel de indruk gewekt dat dit op verzoek van de provincie is 
gebeurd.  Elke week heeft de projectleider van Barneveld een voortgangsgesprek met de 
projectleiding vanuit de provincie. Daar is gemeld dat Barneveld voornemens is de gemeente 
Scherpenzeel te wijzen op onjuistheden. De provincie heeft daarbij aangegeven 
geïnteresseerd te zijn in deze reactie.” De provincie heeft  een afschrift ontvangen. De 
provincie heeft niet op dezelfde wijze aan Scherpenzeel gevraagd wat men van de 
zienswijze van Barneveld vindt.

7. Sluiting

Het volledige college van GS heeft een bezoek gebracht aan Barneveld. Dit was in het kader 
van een regulier bezoek.

Het voorstel is om de eerstvolgende collegeontmoeting (1 juni) een inhoudelijk thema te 
bespreken. Suggesties voor een thema kunnen aangeleverd worden bij Wabe of  Wilma. 


